
Notulen sectiemiddag  sectie Thorax radiologie 18 september 2014, Utrecht. 

Aanwezig: (namens het bestuur) Ieneke Hartman, Miranda Snoeren, Winnifred van Lankeren, en Jan 

Peringa (notulist). De leden:  Arlette Odink, Arnoud Knoops, Bert Van Schelven, Cornelia Schaefer- 

Prokop, Dennis Bosboom, Hester Gietema, Hester Hall, Laurens Bos, Ludo Beenen, Louis Meiss, 

Marcella Spee-Dropkova, Marieke Hovinga, Mechli Imhof, Monique Brink, Nils Planken, Olette 

Berger-Hartog, Peter Kraal, Mathias Prokop, Rianne Wittenberg, Rienhart Wolf, Robin Peters, Sigrid 

van Wetswinkel, Suzanne Gerretsen, U Lalji. Sprekers: Arnoud Knoops, Leon van der Toorn,  Jan Van 

der Thusen, Piet Postmus. 

Programma: 

13.30  Ontvangst 

13.45-16.15  Voordrachten “nieuwe ziekten” 

13.45-14.15  IPPFE  door Leon van den Toorn (longarts) 

14.15-14.45  IPPFE door  Arnoud Knoops  (fellow thoraxradiologie) 

14.45-15.15  IPPFE door Jan von der Thusen (patholoog) 

15.15-15.45  Birt-Hogg-Dubé syndroom (BHD) en andere cysteuze longziekten door Piet 

Postmus (longarts) 

15.45-16.15  Casuïstiek 

16.15-16.30 Korte pauze 

16.30-17.30 Vergadering thoraxsectie NvvR, agenda volgt 

17.30  Borrel met aansluitende diner 

Onderwerpen vergadering: 

a. update Corona 
b. financiële overzicht 
c. uitreiking certificaat fellowships 
d. overige mededelingen bestuur 
e. rondvraag 
 

Met een kleine vertraging wordt de sectie middag om ongeveer 14:00 uur geopend door Ieneke 

Hartmann. Zij heet iedereen van hartelijk welkom. De aanwezigen wordt er op gewezen om zorg te 

dragen voor een up to date email adres op de eigen pagina van de NVvR om er voor te zorgen dat 

ook iedereen de benodigde emails van de sectie krijgt.  

Tijdens de introductie van de sprekers voor het wetenschappelijke programma vraagt Ieneke nog 

aandacht voor de Winter ILD welke ieder jaar in Davos wordt georganiseerd. In 2015 zal deze plaats 

vinden van 23-29 januari (ieneke klopt dit?) Daarna volgen er 4 interessante voordrachten welke de 

relatief onbekende ziektebeelden IPPFE en BHD onder de aandacht brengen.  



Na de wetenschappelijke presentaties is er voor het eerst een sessie met casuïstiek: de eerste 

presentatie wordt verzorgt door Monique Brink (zkh) die een mooie casus heeft over intra thoracale 

vetnecrose op een aspecifieke plaats. Robin Peters uit Groningen heeft een fraaie thoracale 

amyloidosis en tot slot heeft Marcelle Spee-Dropkova ui t Nieuwegein een lastige casus die deels 

berust op een adenocarcinoom in situ maar deels ook op een niet met zeker verklaard wisselend 

matglas fenomeen.  

Korte pauze 

Na het wetenschappelijke deel volgt de ledenvergadering.  Met enige vertraging start om 17:40 uur 

de vergadering: 

Ad a Corona update;  Winnifred van Lankeren geeft een update mbt de stand van zaken rond de 

CORONA, hetgeen staat voor de samenvoeging van de opleiding radiologie met de opleiding 

nucleaire geneeskunde. Hierbij moeten 2 separate opleidingen van elk van 5 jaar in een gezamenlijk 

opleiding worden geperst van eveneens 5 jaar. Het streven is om te starten juni 2015. Er komt een 

common trunk van 2,5 jaar. In het eerste jaar is er ruimte voor 12 weken thorax radiologie en in de 

daarop volgende 1,5 jaar 8 weken.  In totaal zijn er dus 20 weken thorax radiologie is in de common 

trunk. In de differentiatie fase zijn nog eens 18 maanden ingepland. Het is mogelijk om in deze fase 

een grote differentiatie te combineren met een kleine.  De deskundigheid wordt getoetst mbv 

zogenaamde EPA’s (entrusted …activities??). Per differentiatie zijn er maximaal 15 EPA’s . De hier aan 

gekoppelde competenties zijn inmiddels vrijwel uitgekristalliseerd. In de vergadering wordt bij deze 

competenties stil gestaan en wordt er gekeken naar de huidige stand van zaken. Omdat er in de 

common trunk een verschil is in competentie nivo voor de CT longembolieën tussen de sectie 

cardiovasculair (competentie nivo 3) en thorax (nivo 2) wordt er uit pragmatische overweging 

besloten deze weg te laten uit de sectie thorax om daarmee geen verwarring te creëren.  

Er is een verzoek gekomen van uit het bestuur van de CORONA om voor juni 2015 (in de 

overgangsperiode) het mogelijk te maken om te beginnen met een gecombineerde differentiatie 

cardio vasculair en thorax. Deze zal dan ipv 18 maanden (zoals vastgelegd in het nieuwe curriculum) 

12 maanden duren, waarbij het nucleaire geneeskundige deel niet wordt ingevuld. Over dit voorstel 

wordt in de vergadering gestemd en de aanwezigen gaan akkoord.  Hierbij vasthouden aan de EPA’s 

zoals eerder geformuleerd inclusief de hier aan gekoppelde competenties.  

Ad b financiele overzicht; Wouter de Monye heeft op het laatste moment moeten afzeggen voor de 

vergadering, zodat dit punt vervalt. In het kader hiervan wordt door Ieneke nog wel kortgesproken 

over het ESTI lidmaatschap. Dit naar aanleiding van vragen van leden. De vraag is of er toch een 

gecombineerd lidmaatschap moet komen. Nu, naar inschatting van het bestuur, is het bedrag nog te 

hoog om het zonder meer verplicht te stellen. Cornelia vult aan dat er wel plannen zijn om het 

tijdschrift (Journal of Thoracic Imaging) niet meer een verplicht onderdeel te laten zijn van het 

lidmaatschap hetgeen betekent dat de contributie fors naar beneden kan. Wordt vervolgt. 

Ad c uitreiking Fellowship certificaat. 

Ivm tijdgebrek vind de uitreiking van het fellow certificaat aan Marcelle Spee-Dropkova uiteindelijk 

plaats tijdens het diner. Zij heeft haar fellowship succesvol afgerond in het St Antonius ziekenhuis te 

Nieuwegein. 



Ad d mededelingen 

Vanuit de sectie abdomen is het verzoek gekomen om vanuit de moeder vereniging meer 

ondersteuning te krijgen voor expertise vraagstukken. Er is de wens tot een sectie overstijgend 

centraal aanspreekpunt met hierbij ook de mogelijkheid tot juridische ondersteuning. Bij dit 

aanspreekpunt moet ook bekend zijn welke personen geraadpleegd kunnen worden bij de uitvoer 

van een specifiek expertise vraagstuk. Na enige discussie is duidelijk dat het plan wordt ondersteund. 

Binnenkort is er een NVvR heidag (ieneke wanneer ook weer?). Hierin zal gesproken over de nieuwe 

inrichting van de vereniging. Ieneke zal hierbij aanwezig zijn. 

De sectie krijgt een grotere verantwoordelijkheid voor het organiseren van onderwijs per 

differentiatie.  Er moet een eigen programma komen in de differentiatie fase. Daarbij moet er ook 

een toetsing plaats vinden van de differentianten. Ook worden er aanvullende eisen verwacht tav 

literatuur en congres bezoek. 

Ad e rondvraag 

Er is een vraag mbt de volume normen. De vraag is waarom er in de huidige voorstellen geen 

aantallen zijn vermeld. Ieneke geeft aan dat het streven vooral is om competentie gericht op te 

leiden. Er schuilen gevaren in aantallen wat maakt dat andere specialisten buiten de radiologie, bij 

het halen van deze aantallen, gemakkelijker werk op ons vakgebied zouden kunnen overnemen. 

Overigens zal het een kwestie van tijd zijn. Vanuit de Europese regelgeving zullen we op termijn 

waarschijnlijk niet onder aantallen uit komen. 

De vergadering wordt rond 18:00 uur beëindigd waarop er een borrel en diner wordt gehouden ter 

afsluiting. 

 


